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Jelen vannak: Bratu László polgármester, dr. Vidákovics Béla alpolgármester, dr. Basista Erika, 
Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László 
helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Szeles András alpolgármester, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, 
Dobozi Gábor helyi képviselık. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Zsiga Józsefné Igazgatási Irodavezetı, Szakra Zsolt 
Mőszaki Irodavezetı, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, Vajkóné 
Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Pásztor András intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kft. 
ügyvezetıje, Kovács Sándor tőzoltóparancsnok. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 9 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri dr. Vidákovics Béla alpolgármestert és Sohajda István 
képviselıt, majd tájékoztatja a Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a 
figyelmet, hogy a nyilvános ülés tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) A 2010. évi  költségvetési rendelet módosítása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

3.) Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról 
 Elıadó: Karsai Attila a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke távollétében Urbánné 

Kléri Szilvia humánágazati szakreferens 
 

4.) Beszámoló az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységérıl. 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
5.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 

1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
   megbeszélésekrıl        polgármester 

 
Bratu László polgármester tájékoztatóját szóban azzal egészíti ki, hogy a megyei polgárır 
rendezvényen, melyen részt vett, az encsi polgárır szervezet vezetıje, Tóth László úr, 
munkája elismeréseként tárgyjutalomban részesült. Ezt követıen felkéri a képviselı-testület 
tagjait, tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kéri 
polgármester urat, hogy tolmácsolja a kistérség felé bizottsága azon kérését, mely szerint a 
városi szociális bizottság képviselıje szeretne jelen lenni a kistérségi szociális bizottsági 
üléseken. Kéri, hogy a jövıben, ha erre lehetıség van, hívják meg az üléseikre a bizottságot! 
Az árvízi helyzet kapcsán, pedig megköszöni polgármester úrnak, a mőszaki iroda 
munkatársainak, Bartek József úrnak és a Városgazda Kft. dolgozóinak azt, hogy a  
településrész segítségére siettek. 
 
A képviselı-testület a jelentést további kérdés, észrevétel hiányában egyhangúlag  
tudomásul veszi. 
 
Napirend tárgya:         Elıadó 
 

2.) A 2010. évi költségvetési rendelet módosítása    Bratu László   
            polgármester 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a Pénzügyi Iroda vezetıjét, kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a módosítás tervezet egy tételt 
tartalmaz: a Gondozási Központ és az Óvoda közötti rezsiköltség elsı negyedéves elszámolását a 
költségvetési rendelet rendelkezései szerint. Ha utóbb további módosítás válik szükségessé, arról a 
beszámoló elıtt a képviselı-testület tájékoztatásra kerül. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága megtárgyalta az 
elıterjesztést és támogatja a módosítás elfogadását. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a jelentést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 
  
 

Encs város Önkormányzat Képviselı-testületének 
8/2010.(VI.22.) sz. Önkormányzati rendelete (Ör.) 

az önkormányzat 2010. évi költségvetésrıl szóló 3/2010.(II.16.) sz. Ör. sz. rendelet 
módosításáról 
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Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete tekintettel a központilag 
engedélyezett pótelıirányzatokra , az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. 
tv. 74. § (1)-(4) bekezdése alapján a 3/2010.(II.16.) Ör. sz. rendeletének 
módosításáról a következı rendeletet alkotja.  

 
1.§. 

 
A 3/2010.(II.16.) Ör. sz. rendelet 3.§ (2) bekezdésében meghatározottak alapján az 
1. és 13. számú mellékletekben részletezett bevételi és kiadási elıirányzatok e 
rendelet 1-2. számú mellékletben foglaltak szerint módosulnak. 
 

2. § 
 
Az elıirányzatok megváltozásának a költségvetésen történı átvezetésérıl a jegyzı 
gondoskodik.  

3. § 
 

E rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 
 

Kmf. 
  Bratu László sk.      dr. Halász Ferenc sk. 
  polgármester         jegyzı 
 
 
Napirend tárgya:        Elıadó 
 

3.) Tájékoztató a tanévkezdéssel kapcsolatos feladatokról  Urbánné Kléri Szilvia 
           Humánágazati szakreferens 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a testület tagjait, hogy minden évben áttekintésre kerülnek a 
júniusi ülésen a következı tanév feladatai, hiszen a munkaterv szerinti következı ülésre már a 
tanévben kerül sor. Várhatóan lehet majd még szót ejteni róla, hiszen a nyár folyamán biztosan lesz 
még rendkívüli ülés is.  
A kiküldött anyagot a szakbizottság megtárgyalta. Kéri a bizottság véleményének ismertetését. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens elmondja, hogy a bizottság ülésére rendhagyó 
idıpontban került sor a tagok tanév végi elfoglaltságai miatt, ezért is nem tudnak jelen lenni a mai 
ülésen sem. 
Az új oktatási államtitkár nyilatkozatai alapján a nyár folyamán jelentıs jogszabályváltozások 
következnek majd be, így a bizottság nem az általános feladatokkal, hanem a helyi problémákkal 
foglalkozott. 
Fügöd kapcsán elmondhatjuk, hogy a tagiskola bıvítés költségei nagyon magasak és a város nem kap 
hozzá pályázati támogatást. A javaslatban a probléma megoldására egy konténeróvoda beszerzése 
szerepel, így az óvodások által használt helyiségek az iskola rendelkezésére állnának, de ennek 
költségei is nagyon magasak.  
Ennek ellenére meg kell találni az 5.-6. osztályos fügödi gyerekek helyben tartásának lehetséges 
megoldásait, mert így kevesebb lenne a hiányzás, hatékonyabb a munka, kevesebb szabálysértés 
lefolytatására kerülne sor. 
Indokolja az elhelyezés átgondolását az óvodai létszám növekedése is. 
A bizottság támogat minden megoldási javaslatot az elhelyezési gondok megoldására. 
Továbbá felhívja a figyelmet arra, hogy a paraméterekben elírás történt a Zrínyi iskola induló 
tanulócsoportjainak száma 46. Kéri ezen adat javítását. 
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Bratu László polgármester úgy véli, hogy a fügödi gondok megoldására további lehetıségeket kell 
feltárni. Elmondja, hogy a konténeróvodával csak egy irányárat szerettek volna mutatni. A két 
csoport elhelyezésére 200 m2 szolgál, a kiszolgáló helyiségek további 100 m2-t tesznek ki. A 
költsége 25 millió forint. A végleges döntést mindenképpen meg kell hozni még július 1. felében, 
hogy szeptemberre rendelkezésre álljon.  
A döntés meghozatalához jó lenne tudni, hogy a kormányzat az oktatás mely szegmensén kíván 
módosítani. Ha a szociális részéhez is hozzányúlnak, akkor változik az oktatás helyzete. Sok 
hátrányos helyzető gyerek csak azért jár ugyanis iskolába, óvodába, mert ott étkezésben részesül. Ha 
az ingyenesség megszőnik, akkor várhatóan sokkal nagyobb lesz azon gyerekek száma, akik nem 
járnak iskolába. A szabálysértési eljárások lefolytatása pedig nem éri el a célját, mert a segélybıl élı 
szülıktıl nem lehet a bírság összegét letiltatni.  
Tovább nehezíti a helyzetet, hogy egy óvodai csoportban 25 gyermeket lehet beíratni, akkor is ha 
jelentıs részük nem vesz részt a napi oktatásban.  A beíratott gyerekek száma az irányadó, nem pedig 
a ténylegesen járó gyereklétszám. Ha a gyerekeket nem tudjuk fügödön elhelyezni, akkor jelentıs 
normatív támogatást veszít az önkormányzat, pedig így is jelentıs önkormányzati támogatásra szorul 
az óvoda mőködtetése.  
A fix épület elhelyezésében gondolkodást azonban nem tartja célszerőnek mert ha utóbb változik a 
helyzet, a mobil épület más célra is használható lenne. 
Úgy véli, hogy a családtámogatási és a szociális rendszer megváltoztatása jelentısen befolyásolhatja 
a gyereklétszámot. 
A szükséges 25 millió forint forrása az ez évre tervezett beruházási sajáterı átcsoportosításával 
biztosítható, mert  úgy néz ki, hogy a tervezett közbeszerzések több esetben sem realizálódnak az év 
folyamán. 
 
Bolobás Péter képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnökhelyettese javasolja annak átgondolását, 
hogy a konténeróvoda nem megvásárlásra, hanem ha lehetıség van rá 1-2 évre bérbevételre kerüljön. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a bérlet árával számolva 2-3 éves kifutási idı után az 
önkormányzat maradványértéken megvásárolhatná az épületet. Úgy véli, hogy ennek a megoldásnak 
a pénzügyi oldalát részletesen körül kell járni. A miskolci lerakatot meg kell tekinteni az 
intézményvezetıvel és a Mőszaki Irodavezetıvel, mert a kivitelezési formában is több féle lehet: van 
ház jellegő ( van rajta tetı) és van barakk jellegő ( lapos tetıs). 
A megoldást mindenképpen meg kell találni, mert a szülık sok mindenrıl hajlandók lemondani, de 
sokan az önkormányzat döntésétıl teszik függıvé, hogy gyermeküket elviszik-e Miskolcra vagy 
máshová tanulni vagy sem. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy a Kossuth utcai épület 
értékesítésébıl származó bevétel a bıvítés forrása lehet. Sajnos eddig még nem sikerült elidegeníteni. 
A hitelfelvétel nem jó megoldás, különös tekintettel a választásokra. A konténeres megoldást a 
bizottság nem tartja jónak, mert vizes blokkot és étkeztetési lehetıséget is biztosítani kell. A 
bizottság javaslata két osztályos faház elhelyezése és az iskolai-óvodai udvar elválasztása. Ez 
lényegesen olcsóbb megoldás lehet. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az eddigi tapasztalat és gyakorlat szerint 90.000.- Ft/m2 
bruttó áron lehet faházat venni. Ha marad az óvoda és az iskola kerül bıvítésre, akkor járható a m2 
csökkentése. Más esetekben az ÁNTSZ engedélyhez szükséges paramétereknek kell megfelelni.  
Felkéri a Mőszaki Irodát, hogy egyeztessen az ÁNTSZ-szel, hogy hozzájárulnak-e a mőködéshez, ha 
az iskolás gyerekek a vizesblokkot a meglévı iskolaépületben veszik igénybe. Ez 60-70 m2 
megtakarítást jelentene. 
Faház esetében a főtési rendszer is rákapcsolható lenne a meglévı rendszerhez, míg a 
konténeróvodában csak az elektromos főtés megengedett. Meg kell vizsgálni ennek lehetıségét is. 
 



 5 

Kéri, hogy a mőszaki iroda járjon el és a Városfejlesztési Bizottság a legolcsóbb és legjobb megoldás 
kiválasztásában segítse az irodát. Július 10-ig a döntést rendkívüli ülés keretében meg kell hozni. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és a tájékoztatót 
egyhangúlag tudomásul véve egyhangúlag az alábbi döntéseket hozza: 
 

Szám:  66/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:   Tanterembıvítés Fügöd településrészen 

  
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és úgy 
határozott, hogy a mindent megtesz annak érdekében, hogy a 2010-2011-es tanévben a 
fügödi tagintézmény két újabb tanteremmel bıvüljön. Felkéri a mőszaki irodát és a 
Városfejlesztési Bizottságot, hogy rendkívüli képviselı-testületi ülésre készítse elı a 
döntési alternatívákat 2010. július 10-ig, hogy a döntés végrehajtására még a tanév 
kezdete elıtt sor kerülhessen. 
 
Felelıs: Mőszaki Irodavezetı, Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Határid ı: 2010. július 10. 

 
Szám:  67/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:  Encs Város Önkormányzata 2010/2011-es tanév feladatairól szóló  

intézkedési terv és az oktatási intézményeinek mőködési paraméterei 
a 2010/2011-es tanévben 

 
A Képviselı-testület megtárgyalta az oktatási intézmények tanévvel kapcsolatos feladatait, a 
mőködés paramétereit. 
Utasítja az érintetteket, hogy a 2010/2011-es tanév feladatairól szóló intézkedési tervben 
foglaltakat hajtsák végre. Az intézmények vezetıi az intézményük mőködési paramétereit az 
engedélyezett osztálylétszámok figyelembevételével tartsák be.  
A hatályos közoktatási törvény alapján dolgozzák ki a tanév kezdéséhez szükséges 
dokumentumaikat.  
A tanévkezdést követıen, az intézkedési terv határidejét betartva, nyújtsák be a fenntartóhoz 
ellenırzés céljából. 
 
Felelıs:   Jegyzı, humánágazati szakreferens, intézményvezetık 
Határid ı:  2010. szeptember 30. illetve 2010. június 30. 

 
 
 Napirend tárgya:         Elıadó 
  

4.) Beszámoló az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységérıl   Bratu László  
             polgármester 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az önkormányzat felé fennálló évi kétszeri jogszabályon 
alapuló beszámolási kötelezettségi elsı félévi részének tesz eleget a beszámoló elıterjesztésével. 
Megkérdezi a munkaszervezet-vezetıt, kívánja-e kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Juhász Zsolt munkaszervezet-vezetı kiegészítésében elmondja, hogy befejezıdik a 
közmunkaprogram. A 106 fı leszámoltatásához szükséges munkaügyi okmányok elkészültek. Az 
újabb foglalkoztatásra nem sok remény van, bár az érintettek napi szinten érdeklıdnek. 
A könyvtárbıvítés megtörtént. Így már megfelel a normatíva igénylési elvárásoknak. A költségek 
összege 3 millió forint, melyet a Városgazda Kft. már le is számlázott.  
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A kinti befogadó helyekre is folyamatos a könyvek kiszállítása. A feltételek rendezıdnek, hogy egy 
esetleges ellenırzéskor probléma ne legyen. 
Kérdés, észrevétel hiányában Bratu László polgármester az elıterjesztést szavazásra bocsátja. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozza: 
 

Szám:  68/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:  Beszámoló az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységérıl  

 
A képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulás elsı félévi munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
 

Felelıs: polgármester 
Határid ı:  azonnal 

 
Napirend tárgya:  
         

5.) Indítványok, bejelentések         
             

  5.1 Az Aba Sámuel Szakiskola Alapító Okiratának és helyi tantervének módosítása 
 
Bratu László polgármester kérdezi az érintetteket van-e kiegészítésük? 
 
Sohajda István képviselı elmondja, hogy az intézmény életében sajnos nem elıször fordul elı, hogy 
az oktatási rendet megváltoztatják. A jövıben nem 2+3, hanem 2+2 rendszerben kell az oktatást 
folytatni minden szakon. Ennek megfelelıen kell a helyi tantervet is módosítani. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság az elıterjesztést megtárgyalta és megértette a módosítás 
indokait: mindhárom határozati javaslatot elfogadásra javasolják. 
 
Bratu László polgármester egyéb kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a javaslatokat. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozza: 

Szám:  69/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola Alapító Okiratának módosítása 
 

A Képviselı-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának 
felülvizsgálatát. Az alapító okirat módosítását az alábbiak szerint fogadja el:  
10. pont 
Géplakatos      315211000000000 2 év 
Bútorasztalos       335430000000000 2 év 
Férfiszabó       335420500103302 2 év 
Kárpitos      335420400000000 2 év  
Ács-állványozó       335820110000000 2 év 
Kımőves      315821510000000 2 év 
Szociális gondozó és ápoló     337620100103302 2 év  
Élelmiszer és vegyi árú eladó    31341010010312 2 év 

 

Felelıs:   jegyzı 
Határid ı:  2010. augusztus 31. 
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Szám: 70/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola Alapító Okiratának elfogadása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola alapító okiratának 
módosítását, és azt egységes szerkezetben elfogadja.  
 
Felelıs:  jegyzı 
Határidõ :   2010. augusztus 31.  

 
 

Szám: 71/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:  Az Aba Sámuel Szakiskola helyi tantervének módosítása 

 
A Képviselı-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola helyi tantervének 
módosítását, és azt elfogadja.  
 
Felelıs:  jegyzı 
Határidõ :   2010. augusztus 31.  
 

 
 
5.2 MHSZ épületben lévı lakás kiutalása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselıkkel, hogy a megüresedett önkormányzati lakást 
többen is szeretnék bérbe venni. A környezettanulmányok elkészültek. Kéri a szakbizottság elnökét, 
ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
három kérelem érkezett. A kérelmezık: Glonczi Erika, Lakatos Barbara és Galyas Krisztina. Az 
elkészült környezettanulmányok alapján a bizottság úgy ítéli meg, hogy a leginkább rászorult Lakatos 
Barbara kérelmezı és családja, ezért a részükre történı kiutalásra tesz javaslatot a testület felé azzal a 
kitétellel, hogy az általuk jelenleg lakott épületet azonnal le kell bontani, mert életveszélyes és 
lakhatatlan. 
 
Bratu László polgármester a szakbizottság javaslatával kiegészítve további kérdés, észrevétel 
hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést.  
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  72/2010. (VI.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  MHSZ épületben lévı lakás kiutalása 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és úgy 
határozott, hogy az Encs, Rákóczi út 09/B sz. ingatlanban ( MHSZ épület) található 
1 szoba, konyhás komfortos lakást Lakatos Barbara kérelmezı részére kiutalja 
azzal a feltétellel, hogy az 1502/5 hrsz-ú önkormányzati tulajdonú beépítetlen 
területen található házat azonnali hatállyal- az önkormányzati bérlakás 
igénybevételével egyidejőleg- elbontja. 
Felkéri a Városgazda Kft. –t a bérleti szerzıdés megkötésére 2010. július 01. 
napjától. 
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Felelıs: polgármester, Városgazda Kft.  
Határid ı: 2010. július 1. 

 
 

5.3 Encs-Abaújdevecser kastélyépületben lévı szakemberlakás bérbeadása 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselıket, hogy az elmúlt években több esetben is 
engedélyezte a testület a rászorulóknak a beköltözést, de azokra sajnos soha nem került sor.  A cél 
minden esetben az volt, hogy a lakhatás biztosításáért cserébe az önkormányzat a kastély épület és 
park állagának megırzését el tudja érni. Polyák Tibor úr maga kérte megtekintés után a lakás bérbe 
adását. A feladatra alkalmas. Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke bizottsága 
képviseletében javasolja a lakás kiutalását. Elmondja, hogy nagyon örül az igénylésnek, mert ık az 
elsı bérlıjelöltek, akiknek tetszett a környezet is. Kéri a Fı út 1. szám alatti, Kastélyépületben lévı 
lakrész Polyák Tibor és családja részére történı kiadását támogassa a képviselı-testület. 
 
Bratu László polgármester további észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat képviselı-testületet megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám: 73/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy: Az encs-abaújdevecseri kastélyépületben kialakított szakemberlakás 

bérbeadása 
 
Encs Város Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és az alábbi döntést 
hozza:  

   
Az abaújdevecseri kastélyépületben lévı szakemberlakást kiutalja Polyák Tibor és 
családja részére. 
A lakásbérlet fejében bérlı gondnoki feladatokat lát el a kastélyépület, a kastélykert és 
környezete vonatkozásában külön megállapodás alapján. 
A bérlet idıtartama: 1 év. 
A képviselı-testület felhatalmazza a Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-t a bérleti 
szerzıdés önkormányzati rendelet és ezen határozat szerinti megkötésére. 

  
Határid ı: 2010. július 1.  
Felelıs:  polgármester  
 

5.4 Csapadékvíz elvezetı rendszer kivitelezése tárgyában kiírt közbeszerzési eljárás 
eredménytelenné nyilvánítása, új eljárás kiírása 

 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság javaslatát. 
 
Bolobás Péter képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnökhelyettese tájékoztatja a képviselıket, 
hogy a városfejlesztési bizottság megtárgyalta az elıterjesztést és a határozati javaslatot elfogadásra 
javasolja. Egyetért azzal, hogy a szélsıséges idıjárási körülmények miatt az eljárás vis maior okból 
legyen eredménytelenné nyilvánítva és kerüljön új eljárás lefolytatására sor. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot. 
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 Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám: 74/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:  „Az ó-encsi és északi lakórész csapadékvíz elvezetı rendszerének 

kivitelezése” tárgyában kiírt közbeszerzési eljárás eredménytelenné 
nyilvánítása   

 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Közbeszerzési szakértı döntés-
elıkészítı szakvéleményét és a Bíráló Bizottság véleményét figyelembe véve az 
elıterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 
A képviselı-testület megállapítja, hogy a közbeszerzési eljárás megkezdése után beállott 
lényeges körülményváltozás miatt ( rendkívül szélsıséges idıjárási helyzet folytán a 
talajvízszint 1,5 méterrel megemelkedett ) a szerzıdés megkötésére az ajánlatkérı nem 
képes ( a tervezett kivitelezési munkák és mőszaki megoldások felülvizsgálata indokolt), 
ezért a Kbt. 82.§ alapján az eljárást eredménytelenné nyilvánítja és új eljárás indítását 
rendeli el.  
Az új eljárás során az ajánlattételi felhívásban, illetve a dokumentációban szükség esetén 
módosítani kell az elvégezni kért munkálatok leírását, illetve a mőszaki megoldásokat, 
továbbá helyszíni bejárást szükséges kiírni, hogy az ajánlattevık a helyszín ismeretében 
tegyék meg javaslataikat, különös tekintettel az ó-encsi rész szők utcáin való 
megvalósítási módok vonatkozásában. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
5.5 Szepsi-Encs kerékpárút tervezésre vonatkozó közbeszerzési eljárás 

eredménytelenné nyilvánítása és új eljárás kiírása 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság javaslatát. 
 
Bolobás Péter képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnökhelyettese tájékoztatja a képviselıket, 
hogy a városfejlesztési bizottság a határozati javaslat elfogadását és új eljárás lefolytatását javasolja, 
tekintettel arra, hogy az összességében legelınyösebb ajánlatban szereplı ajánlati ár is meghaladja a 
rendelkezésre álló keretösszeget.  
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a javaslatot. 
  
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Szám:   75/2010. (VI.21.) Kt. számú határozat 
Tárgy:  „Tervezési szerzıdés kerékpárút tervezése” tárgyában kiírt közbeszerzési  

  eljárás eredménytelenné nyilvánítása   
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Közbeszerzési szakértı döntés-
elıkészítı szakvéleményét és a Bíráló Bizottság véleményét figyelembe véve az 
elıterjesztést megtárgyalta és az alábbi döntést hozza: 
A képviselı-testület megállapítja, hogy a közbeszerzési eljárás megkezdése elıtt 
megállapított becsült érték alapján rendelkezésére álló, pályázat útján elnyert 
keretösszeget az összességében legelınyösebb ajánlat meghaladja, ezért a Kbt. 92.§ c.) 
pontja alapján az eljárást eredménytelenné nyilvánítja és új eljárás indítását rendeli el.  
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Az új eljárás során az ajánlattételi felhívásban, illetve a dokumentációban elı kell írni, 
hogy az ajánlatokat euróban kell megtenni ( elkerülve ezzel az árfolyamváltozásból 
adódó veszteséget ) és a rendelkezésre álló kerettıl felfelé eltérésnek nem tud ajánlatkérı 
eleget tenni, lefelé pedig 5%-nél nagyobb eltérés nem engedélyez. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
5.6. Vis maior igény benyújtása 
 
Bratu László polgármester felkéri dr. Halász Ferenc jegyzıt ismertesse az elıterjesztést. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a jogszabály alapján az árvízkárokat, a védekezés 
költségeit és az önkormányzati vagyonban keletkezett károkat lehet a vis maior alapból megtéríttetni 
a feltételek fennállása esetén. Az igényt az észlelés napjától számított 5 munkanapon belül kell 
benyújtani. A pályázat kidolgozására pedig 22 munkanap áll rendelkezésre. 
Encs esetében három pályázat benyújtására kerülne sor: a májusi áradás, majd a június elején 
bekövetkezett abaújdevecseri patak áradása, illetve az önkormányzati épületekben és utakban 
keletkezett károk megtérítése vonatkozásában. 
Jelen elıterjesztés az elsı ütem benyújtásához szükséges képviselı-testületi döntés meghozatalát 
kéri. Minden ütem vonatkozásában külön-külön kell majd döntést hoznia a testületnek arról, hogy 
elfogadja, jóváhagyja-e a megfogalmazott igényt vagy sem. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy mindent meg kell tenni annak érdekében, hogy az 
önkormányzat költségei megtérítésre kerülhessenek. Ezen költségek jelentıs része idıközben ki is 
lett fizetve és a pénz várhatóan utóbb érkezik meg. Kéri a testületet, hogy ne csak az elsı ütem 
vonatkozásában hozza meg döntését, hanem a 2. és 3. pályázat benyújtásához is járuljon hozzá, így 
elkerülhetı a rendkívüli ülés összehívása. 
 
Sohajda István képviselı azt szeretné tudni, hogy a talajvíz okozta károk szerepeltethetık-e a 
pályázatokban? 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a megyei bizottság kompetenciája, annak eldöntése, hogy 
a belvizes károkat elfogadja, elismeri-e vagy sem. 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy a szakiskola esetében nem a köznapi 
értelemben vett talajvízrıl van szó, amely többször feljön évente, hiszen ebben az épületben évek óta 
nem volt jele sem a talajvíznek. Ez nem az általános talajvíz. A Hernád és a Bélus-patak telítettsége 
miatt megjelenı belvízrıl van szó ezen önkormányzati épület esetében. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı köszöni a kiigazítást. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselı-testület döntéseit. 

 
Szám:   76/2010. (VI.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Vis maior tartalék címen támogatási igény benyújtása 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselı-testülete úgy döntött, hogy a vis maior tartalék 
címen, támogatási igényt nyújt be az Önkormányzati Minisztériumhoz.  
 
A káresemény megnevezése: Encs-Fügöd településrészen árvíz elleni védekezés  
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A védekezés helye:  Encs-Fügödön a 0232/10 hrsz-ú védgát,  
a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság vonatkozásában  
a HÖT-hoz tartozó illetékességi terület 

 
A káresemény forrásösszetétele 

                 adatok Ft-ban 
Megnevezés 2010. év % 

Saját forrás (biztosítási összeg 
nélkül) 

Ft  

Biztosító kártérítése Ft  
Egyéb forrás Ft  
Vis maior igény  5.844.210.Ft  
Forrás összesen 5.844.210.Ft  
 
A károk helyreállítására, védekezésre felhasznált összköltség 5.844.210.- Ft, melynek 
fedezetét az önkormányzat nem tudja biztosítani.  
 
A képviselı-testület kinyilatkozza, hogy a védekezéssel, káreseménnyel érintett 
vagyonelem a tulajdonát képezi.  
A bekövetkezett káreseménnyel, védekezéssel kapcsolatban az önkormányzat 
biztosítással nem rendelkezik, mivel a vis maior igény egy része védelmi-helyreállítási 
költség, másik része a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság illetékesség területén 
végzett védekezési költség. 
 
Az önkormányzat az események miatt a feladatát akadálytalanul el tudja látni.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármester az igénybejelentés benyújtására.  
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2010. június 22.  

 
Szám:   77/2010. (VI.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Vis maior tartalék címen támogatási igény benyújtása 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselı-testülete úgy döntött, hogy a vis maior tartalék 
címen, támogatási igényt nyújt be az Önkormányzati Minisztériumhoz.  
 
A káresemény megnevezése: Encs-Abaújdevecser településrészen árvíz elleni védekezés  
 
A védekezés helye:  Encs-Abaújdevecser 490/1 hrsz-ú út,  

a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság vonatkozásában  
a HÖT-hoz tartozó illetékességi terület 

 
A káresemény forrásösszetétele 

                 adatok Ft-ban 
Megnevezés 2010. év % 

Saját forrás (biztosítási összeg 
nélkül) 

Ft  

Biztosító kártérítése Ft  
Egyéb forrás Ft  
Vis maior igény  14.767.758 Ft  
Forrás összesen 14.767.758 Ft  
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A károk helyreállítására, védekezésre felhasznált összköltség 14.767.758 Ft, melynek 
fedezetét az önkormányzat nem tudja biztosítani.  
 
A képviselı-testület kinyilatkozza, hogy a védekezéssel, káreseménnyel érintett 
vagyonelem a tulajdonát képezi.  
A bekövetkezett káreseménnyel, védekezéssel kapcsolatban az önkormányzat 
biztosítással nem rendelkezik, mivel a vis maior igény egy része védelmi-helyreállítási 
költség, másik része a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság illetékesség területén végzett 
védekezési költség. 
 
Az önkormányzat az események miatt a feladatát akadálytalanul el tudja látni.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert az igénybejelentés benyújtására.  
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2010. július 06. 

 
Szám:    78/2010. (VI.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:   Vis maior tartalék címen támogatási igény benyújtása 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselı-testülete úgy döntött, hogy a vis maior tartalék 
címen, támogatási igényt nyújt be az Önkormányzati Minisztériumhoz.  
 
A káresemény megnevezése: Közintézmény udvarburkolataiban és önkormányzati  

útburkolatban esett kár helyreállítása 
 
A káresemény helye:  Városi Sportközpont 
    Városgazda Nonprofit Közhasznú kft.  
    Vasút út 
 

A káresemény forrásösszetétele 
                 adatok Ft-ban 

Megnevezés 2010. év % 
Saját forrás (biztosítási összeg nélkül) 535.405 Ft  
Biztosító kártérítése Ft  
Egyéb forrás Ft  
Vis maior igény  4.173.970 Ft  
Forrás összesen 4.709.375 Ft  

 
A károk helyreállítására felhasznált összköltség 4.709.375.-Ft, melynek fedezetét az 
önkormányzat az önerı kivételével nem tudja biztosítani.  
 
A képviselı-testület kinyilatkozza, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelemek a 
tulajdonát képezik. 
A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az önkormányzat biztosítással nem 
rendelkezik. 
 
Az önkormányzat az események miatt a feladatát akadálytalanul el tudja látni.  
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert az igénybejelentés benyújtására.  
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2010. július 19.  
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5.7. Vállalkozásfejlesztési Alapítvány Alapító Okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztést és kéri a Megyei Önkormányzat 
kezdeményezésének, Panyik József úr kuratóriumi tagságának jóváhagyását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az indítványt és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

Szám: 79/2010. (VI.21.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési 

Alapítvány Alapító Okiratának elfogadása 
 

Encs város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Regionális Vállalkozásfejlesztési Alapítvány Alapító Okirat 
módosítása tárgyában tett elıterjesztést és az Alapító Okirat módosítást és az egységes 
szerkezető Alapító Okiratot elfogadja. 
 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy az önkormányzat képviseletében az Alapító 
Okiratot aláírja. 
 
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2010. június 21.  

 
5.8. Bejelentések 

 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke egyrészt tájékoztatja 
a város lakosságát, hogy az önkormányzat sikeres pályázatot nyújtott be a nyári gyermekétkeztetésre, 
melynek keretében 357 gyermekvédelmi kedvezményben részesülı család 19.980.-Ft értékő 
csomagot kaphat. Másrészt kéri a polgármester urat, a mőszaki irodát, a közterület felügyelıket és a 
Városgazda Kft-t, hogy segítsék a településrészt a vízelvezetı árkok ásása folytán kialakult viták 
megoldásában és a kitermelt föld elszállításában. Sajnos sok helyen vitatott, hogy volt-e vízelvezetı 
árok az adott helyen. 
 
Bratu László polgármester köszönetét fejezi ki mindazok erıfeszítéseit, akik az árvízi védekezésben 
az önkormányzat munkáját segítették. Úgy véli a baj összekovácsolta az embereket. Kijelenti, hogy 
az idıjárási események folytán kialakult rendkívüli helyzetek sajnos egyre kevésbé tőnnek 
rendkívülinek, egyre inkább ez a szélsıségesség lesz a megszokott, az átlagos. Kéri továbbra is az 
összetartást. 
 
Több tárgy nem lévén polgármester a  nyilvános ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el. 
 
 

K.m.f. 
 

   Bratu László         dr. Halász Ferenc  
  polgármester                  jegyzı 

 
 
  

           dr. Vidákovics Béla                          Sohajda István 
   hitelesítı                      hitelesítı 


